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Intervju med Per Magnus Bengtsson, intervjuperson nr 48 

 

Projekt: Göteborg berättar 
Bandningens längd: 01:08:11 
Datum: 2018-09-18 
Intervjuare: Ida Rådegård 
Plats: Göteborgs stadsmuseum, Ostindiska huset, Göteborgsrummet 
Tid: 13.00 – 14.30 
 
Intervju med Per Magnus Bengtsson 

Bandningen börjar 
 
Intervjuare 1 [00:00:03]: Då säger jag för protokollets räkning att det är jag Ida Rådegård, 
som intervjuar? 
 
Talare 1 [00:00:09]: Per Magnus Bengtsson. 
 
Intervjuare 1 [00:00:10]: Mm, och det är den 18e september, 2018. Tänkte att vi kunde börja 
med lite frågor om vem du är. 
 
Talare 1 [00:00:23]: Mm. 
 
Intervjuare 1 [00:00:24]: Vad, har du familj och vart bor du och? 
 
Talare 1 [00:00:27]: Nej, nu är jag ensamstående. Men, och bor i Sannegården, Miraallén på 
östra sidan så att säga om Sannegården. Och det har jag gjort sen januari 2015, men annars 
så flyttade jag hit till Göteborg -94, så jag har nästan 25 år här i stan. 
 
Intervjuare 1 [00:00:58]: Mm. Jag tror jag ska stänga fönstret för det väldigt mycket. Hur kom 
det sig att du flyttade hit? 
 
Talare 1 [00:01:01]: Ja, det var både, både för att den större staden lockade och också gav 
lite andra möjligheter till arbete. 
 
Intervjuare 1 [00:01:16]: Mm, och vart var det du bodde innan? 
 
Talare 1 [00:01:17]: Bodde i Trollhättan innan, där har jag bott i 20 år. 
 
Intervjuare 1 [00:01:24]: Ja, ja då blir det ju lite större här. 
 
Talare 1 [00:01:26]: Mm. 
 
Intervjuare 1 [00:01:26]: Vad var det du jobbade med? 
 
Talare 1 [00:01:29]: Du jag har jobbat med översiktsplanering, samhällsplanering. Regional 
utveckling. Med kanske betoning på infrastruktur. 
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Intervjuare 1 [00:01:40]: Okej. 
 
Talare 1 [00:01:41]: Mm. 
 
Intervjuare 1 [00:01:42]: Vad har man pluggat då för någonting? 
 
Talare 1 [00:01:45]: Ja, det är lite udda för min del egentligen, för jag har, jag läste juridik 
nere i Lund, och sen när jag var färdig på, i början på 70-talet så var ju arbets, 
översvämmades arbetsmarknaden av akademiker så man fick ju söka sig lite till olika ställen. 
Men efter några år hamnade jag i Trollhättan och sysslade med, då var man ju, bygg, 
miljonprogrammets område så att säga som jurist egentligen med fastighetsfrågor, 
exploateringsfrågor, köp och försäljning av mark och så vidare. 
 
Intervjuare 1 [00:02:32]: Mm. 
 
Talare 1 [00:02:33]: Och det ledde ju ganska naturligt in sen då på, eller intresset fanns redan 
även under tiden i Lund så läste jag kulturgeografi vid sidan om juridiken, så det var, när det 
blev chans så blev det mer och mer planeringsfrågor. 
 
Intervjuare 1 [00:02:55]: Mm, är det det som du har tyckt varit roligast? 
 
Talare 1 [00:02:57]: Mm. 
 
Intervjuare 1 [00:02:58]: Mm. 
 
Talare 1 [00:02:58]: Tycker fortfarande det är roligt och hänger med i Göteborgs utveckling 
[skrattar 00:03:04] . 
 
Intervjuare 1 [00:03:04]: Vad tycker du om Göteborgs utveckling då, det pågår ju mycket nu i 
staden? 
 
Talare 1 [00:03:09]: Ja men jag tycker det är fascinerande, fantastiskt, synd att det har tagit 
så lång tid bara. 
 
Intervjuare 1 [00:03:16]: Tänker du på något specifikt då? 
 
Talare 1 [00:03:17]: Ja, alltså infrastrukturen har väl varit eftersatt i många år, att säga, det 
tog för mycket kraft att bygga Götatunneln, sen blev det ingenting mer, och det känns lite 
grann som att det bidde en tumme eftersom det var ju så angeläget att få bort trafiken då, 
men, sen har man ju inte lyckats ta tillvara så att säga den mark som frigjordes. 
 
Intervjuare 1 [00:03:44]: Nej. Det, jag är ganska dåligt insatt i det faktiskt. 
 
Talare 1 [00:03:47]: Mm. 
 
Intervjuare 1 [00:03:48]: Mm. Men du har bott här i 25 år nästan? 
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Talare 1 [00:03:55]: Mm, nästan. 
 
Intervjuare 1 [00:03:57]: Och innan dess 20 år i Trollhättan, var bodde du innan dess då? 
 
Talare 1 [00:04:00]: Ja, du alltså jag är född och uppvuxen i Linköping, och där tillbringade jag 
ju mina, hela skoltiden, efter studenten till och med gjorde jag lumpen i Linköping. Men sen 
flyttade jag till Lund och studerade och var ju där i fem år, och därefter så sökte jag mig upp 
tillbaks så att säga, så vi, jag hade några, ett första juristjobb i Motala, och sen var vi i 
Askersund, och sen blev det Trollhättan. 
 
Intervjuare 1 [00:04:41]: Mm, vart har du trivts bäst då om du har bott, ändå bott på ganska 
många ställen då? 
 
Talare 1 [00:04:46]: Ja, alltså jag trivs alldeles utmärkt här i Göteborg, jag tycker Göteborg är 
en härligt lagom stor stad med ett, både ett utbud av kultur och nöjen och så vidare, och har 
rika möjligheter till friluftsliv och närheten ut till havet och. 
 
Intervjuare 1 [00:05:13]: Mm. Var Stockholm något alternativ? 
 
Talare 1 [00:05:16]: Det har aldrig varit ett alternativ för mig [skrattar 00:05:20] . 
 
Intervjuare 1 [00:05:21]: För jag tänker, jag är också östgöte. 
 
Talare 1 [00:05:23]: Jaha. 
 
Intervjuare 1 [00:05:24]: Tänker att det, det känns som att det är många som flyttar till 
Stockholm just ifrån? 
 
Talare 1 [00:05:29]: Ja, det var väl en, ja jag vet inte, det kanske var, ja av studentkamraterna 
så var det väl en kanske 60 procent som flyttade till Uppsala, och 50 procent, och 40 procent 
till Lund och sen resten är spridda liksom, Göteborg och Stockholm, det var ju de som var 
universitetsstäder då. 
 
Intervjuare 1 [00:05:55]: Mm. 
 
Talare 1 [00:05:56]: På den tiden. Filialerna byggdes ju upp precis i slutet på 70-talet. Det 
som nu är universitet och högskola. 
 
Intervjuare 1 [00:06:08]: Mm. Ja där har det hänt ganska mycket. 
 
Talare 1 [00:06:11]: Det har hänt jättemycket. Mm. [skrattar 00:06:14] Men idag kan man ju 
inte vara utan en högskoleutbildning knappt. Det var ju inte riktigt så, men det var ju en 
fantastisk expansion så att säga när 40-talisterna skulle ut och utbilda sig va. 
 
Intervjuare 1 [00:06:32]: Mm. Var det självklart för dig att plugga vidare på universitet? 
 
Talare 1 [00:06:36]: Ja, det var det. 
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Intervjuare 1 [00:06:38]: Ja. 
 
Talare 1 [00:06:38]: Mm. 
 
Intervjuare 1 [00:06:39]: Var det en självklarhet i familjen, från din mamma och pappas sida 
och så? 
 
Talare 1 [00:06:44]: Ja, det var det. 
 
Intervjuare 1 [00:06:47]: Vad jobbade de med? 
 
Talare 1 [00:06:49]: Ja de var, min pappa var köpman, kan man säga, han hade 
manufakturaffär. Mamma var ju hemmafru mestadels, även om hon hjälpte till i affären 
emellanåt men, ska man klassificera henne på något sätt så var det nog hemmafru. 
 
Intervjuare 1 [00:07:07]: Mm. 
 
Talare 1 [00:07:08]: Mm. Men det var naturligt men, jag vet inte, om man kommer in på, 
man introducerade ju då studielån på den här statliga studiemedelsnämnden, som heter CSN 
nu då, men, så det var ju liksom inte någon fråga om att finansiera sina studier, utan det 
finansierades ju via lån, som väl då var ganska fördelaktiga kan jag tänka mig, det var ju 
nästan, det var väl 25 procent var ju bidrag, 75 procent lån ungefär, men det var inte så stora 
siffror på den tiden [skrattar 00:07:58] . 
 
Intervjuare 1 [00:07:59]: Nej. Hade du något extrajobb eller så då, för att dryga ut kassan? 
 
Talare 1 [00:08:02]: Nja inte under terminstid, men däremot varje sommar jobbade jag ju. 
 
Intervjuare 1 [00:08:08]: Mm. Vad gjorde du då för något då? 
 
Talare 1 [00:08:11]: Ja, till en början handlade det ju om att få någonting tänkte jag säga 
[skrattar 00:08:20] , men jag sysslade, i Lund sysslade jag väl i två somrar med att köra 
bryggarbil, över hela Skåne, eller halva Skåne. Sen jobbade jag någon sommar inom, vad ska 
jag säga, med, inom ungdomsvården. 
 
Intervjuare 1 [00:08:43]: Mhm. 
 
Talare 1 [00:08:44]: Alltså det som heter särskilt boende eller vad man, idag. 
 
Intervjuare 1 [00:08:50]: Mm. 
 
Talare 1 [00:08:52]: Och sen var det väl sista sommaren så jobbade jag på Länsstyrelsen i 
Linköping, som amanuens. 
 
Intervjuare 1 [00:09:03]: Vad gjorde du då då? Det låter ju så väldigt luddigt [skrattar 
00:09:05] . 
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Talare 1 [00:09:05]: [skrattar 00:09:06] Amanuens, ja det är ju lite spännande titel, jag vet 
inte, det finns väl i museivärlden va? 
 
Intervjuare 1 [00:09:11]: Ja, det fanns ju förr, jag vet inte om det finns kvar faktiskt, men. 
 
Talare 1 [00:09:16]: Amanus betyder ju till handa. 
 
Intervjuare 1 [00:09:19]: Mhm, någon sorts hjälpreda då? 
 
Talare 1 [00:09:21]: Nej, jag var, amanuens var en lönenivå på Länsstyrelsen, så jag var ju 
sekreterare i Länsrätten. 
 
Intervjuare 1 [00:09:29]: Mm. 
 
Talare 1 [00:09:30]: Fick jag hålla på med den här typen av, ska man säga vårdnads, 
omhändertagande utav barn. Men också om nykterhetsmål och sånt här, omhändertagande 
och folk som inte riktigt klarade av sitt. 
 
Intervjuare 1 [00:09:50]: Låter som att det kan vara lite tufft, eller? 
 
Talare 1 [00:09:52]: Ja, jag var ju bara sekreterare [skrattar 00:09:54] tänkte jag, så det var 
väl inte så tufft tänkte jag säga, men nej, det var ganska odramatiskt ändå, för de, det är klart 
att man har ju experter som stöd, expertinlagor och, så, som domarna så att säga grundar 
sina beslut på. 
 
Intervjuare 1 [00:10:21]: Mm. Väl underbyggt då, hoppas man? 
 
Talare 1 [00:10:25]: Ja det hoppas jag väl tänkte jag säga men det var en spännande värld, 
inte minst de här nykterhets, de som omhändertogs, tvångsintogs på nykterhetsanstalten för 
avgiftning [skrattar 00:10:41]. Och det var ju såna, då, jag vet inte nu, om det, men alltså det 
var ju såna som inte hade skött körkortet och kört onyktra och då fick man ta, då låg det i 
Länsrätten, den typen av mål var det. 
 
Intervjuare 1 [00:11:01]: Mm. Men nu är du pensionär då? 
 
Talare 1 [00:11:03]: Nu är jag pensionär, sen ett antal år. 
 
Intervjuare 1 [00:11:06]: Mm, hur länge har du varit det då? 
 
Talare 1 [00:11:06]: Ja, jag pensionerade mig när jag var 66, och sen jobbade jag i fyra år som 
konsult. 
 
Intervjuare 1 [00:11:18]: Mm, du är ganska nybliven heltidspensionär då, eller? 
 
Talare 1 [00:11:22]: Ja, det kan man ju, ja, jag är ju 73 så det, ja det är tre år, eller inne på 
det, ja det är precis, eller i våras var det tre år sen jag pensionerade mig helt. 
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Intervjuare 1 [00:11:35]: Mm, hur är livet som pensionär? 
 
Talare 1 [00:11:39]: Ja du, det är ju någonting som så länge man får vara frisk så är det ju, så 
är det ju härligt, tänkte jag säga, men det gäller ju att man tar tag i livet och gör någonting av 
det, för annars är det ju lätt att, är man inte efterfrågad så att säga så, som ju det innebär att 
jobba, att man har sina fasta rutiner, men rutinerna blir ju inte så fasta, om man inte skaffar 
sig lite andra sysselsättningar. Sen är det ju, sen finns det ju andra delar, att man får tillfälle 
att umgås med barnbarn framför allt. Som är, de har ju så att säga, så det är ju mycket då på 
vad heter det skol, studiedagar heter det. 
 
Intervjuare 1 [00:12:35]: Mm. 
 
Talare 1 [00:12:36]: Och skollov och sånt där som, jag har två barnbarn här i Göteborg och 
två uppe i Trollhättan, så att jag har ju ganska nära kontakt med dem. 
 
Intervjuare 1 [00:12:48]: Mm, det låter härligt. 
 
Talare 1 [00:12:50]: Mm. 
 
Intervjuare 1 [00:12:50]: Ja det är ju väldigt uppskattat också att ha mor och farföräldrar som 
hjälper till. 
 
Talare 1 [00:12:58]: Mm, jodå, det har jag inte varit, det är bara roligt tänkte jag säga, och 
det. Men sen är det ju, sen erbjuder ju Göteborg, så att säga, rikliga möjligheter att göra 
någonting va. 
 
Intervjuare 1 [00:13:10]: Mm, vad kan det vara för något då? 
 
Talare 1 [00:13:13]: Att jag är mycket, jag är mån om att hålla mig så att säga, hålla igång 
[skrattar 00:13:22], och hålla igång kroppen men också själen va. Att hålla igång kroppen, det 
är mycket, ska vi säga friluftsaktiviteter, ta till vara frilufts, vandrar mycket och sådär, det är 
väldigt, det man kan sammanfatta det med då. Och det är ju rikliga möjligheter, jag menar 
det är inte långt upp till Delsjöterrängen, och det finns ju, Delsjön finns ju liksom ingen 
bortre gräns på. 
 
Intervjuare 1 [00:13:54]: Nej. 
 
Talare 1 [00:13:55]: Det kan man [skrattar 00:13:56] fortsätta till Partille och Härryda och, 
ända bort till, beroende på hur långt man vill gå, men det är ju inte enda stället, det är andra, 
på sommaren är det ju helt idealiskt med bussbiljetten. 
 
Intervjuare 1 [00:14:14]: Ja. 
 
Talare 1 [00:14:14]: Eller speciellt för pensionärer tänkte jag säga, [skrattar 00:14:18] för det 
är helt gratis på dagarna. Tar vagnen ut till Saltholmen och då har man hela södra skärgården 
att tillgå. Finns ju andra möjligheter också. Men sen är det ju så att säga olika typer av 
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kulturinstitutioner som är roligt att besöka och. 
 
Intervjuare 1 [00:14:37]: Mm, det låter som. 
 
Talare 1 [00:14:38]: Som blir lättillgängliga. 
 
Intervjuare 1 [00:14:39]: Det låter som en härlig tillvaro. 
 
Talare 1 [00:14:42]: Ja, men man får ligga på [skrattar 00:14:45], för samtidigt är det ju lätt 
att slöa till, tänkte säga, bli sittande framför TV:n eller nåt. 
 
Intervjuare 1 [00:14:56]: Ja, det låter i och för sig också ganska skönt kan jag tycka [skrattar 
00:14:58] . 
 
Talare 1 [00:14:59]: Ja. Jo det är, det förstår jag [skrattar 00:15:05] , det tyckte väl jag också 
när jag arbetade. 
 
Intervjuare 1 [00:15:08]: Ja, ja. 
 
Talare 1 [00:15:09]: Heltid att TV:n var både en avkoppling och ett, ja, nöje kanske man ska 
säga, men informationskälla. 
 
Intervjuare 1 [00:15:21]: Mm. 
 
Talare 1 [00:15:22]: Men mycket var det ju avkoppling att sätta sig framför TV:n. Slötitta. 
 
Intervjuare 1 [00:15:27]: Mm, det är härligt, det tycker jag ändå faktiskt, är härligt. 
 
Talare 1 [00:15:35]: Mm. 
 
Intervjuare 1 [00:15:37]: Nu ska vi se, varför kom du till Göteborg, det var jobb, var det så? 
 
Talare 1 [00:15:41]: Ja, nej det, alltså det var väl två saker, två anledningar, och det ena var 
att jag skilde mig, i den vevan, ifrån min, eller barnens mamma då, och det var ju, och då 
tyckte jag att det, att Trollhättan kändes lite trångt [skrattar 00:16:08]. 
 
Intervjuare 1 [00:16:08]: Mm. 
 
Talare 1 [00:16:09]: Att det fanns så att säga mer, erbjöd mer möjligheter här av olika slag. 
Men också att det så att säga, i samma veva så bröt jag upp ifrån det jobb jag hade uppe i 
Trollhättan och började så att säga jobba här nere. 
 
Intervjuare 1 [00:16:31]: Mm. Kommer du bo kvar i Göteborg tror du? 
 
Talare 1 [00:16:33]: Ja. 
 
Intervjuare 1 [00:16:34]: Mm. 
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Talare 1 [00:16:35]: Ja, jag kommer inte lämna Göteborg [skrattar 00:16:36] , det vet jag, ja 
jag har inget, i vart fall finns det inte i min tanke idag. 
 
Intervjuare 1 [00:16:42]: Nej men man vet aldrig. 
 
Talare 1 [00:16:42]: Det finns inget jag söker. Nej. Nej, nej. 
 
Intervjuare 1 [00:16:46]: Skulle du säga att det finns någonting som är en äkta göteborgare? 
 
Talare 1 [00:16:51]: Göteborgare? 
 
Intervjuare 1 [00:16:54]: Mm. 
 
Talare 1 [00:16:55]: Jag tror att det är svårt att riktigt sätta tummen på vad som är en äkta 
göteborgare, idag. Jag menar för förr så hade man ju såhär, när dialekterna var uttalade va, 
då kan man ju, för att inte tala om Hebbe och, de två, Sonja Hedenbratt och det fanns väl 
någon, någon figur som, jag vet inte vad hon heter, men alltså dialekterna var ju något, alltså 
göteborgskan det var ju liksom någonting, det var ju Gårda och [skrattar 00:17:52], då fanns 
det men idag känner jag väl att Göteborg är väl en så, präglad av en så kraftig inflyttning. Av 
olika människor, men naturligtvis nästan, sannolikt mest ifrån Sverige, men också ifrån, 
utrikes födda då, och det tror jag har suddat ut Göteborgs, så jag vet inte att jag kan peka på 
massa vad som är äkta göteborgskt på det sättet. 
 
Intervjuare 1 [00:18:26]: Nej. Känner du dig som en göteborgare? 
 
Talare 1 [00:18:29]: Ja jag känner mig, jag vet inte om jag skulle kalla det att jag känner mig 
göteborgare, men jag känner mig oerhört bekväm och hemma här. Och så att, men jag vet, 
jag tror ju inte att någon skulle kalla mig göteborgare, någon utomstående. 
 
Intervjuare 1 [00:18:49]: [skrattar 00:18:50] Nej. 
 
Talare 1 [00:18:51]: Men jag är ju, jag tycker om och trivs i Göteborg och känner att det är, ja 
det är här jag trivs. 
 
Intervjuare 1 [00:19:01]: Mm. Det låter som en bit på väg i alla fall, till att bli göteborgare? 
[skrattar 00:19:08] 
 
Talare 1 [00:19:08]: [skrattar 00:19:08] Ja, nej, alltså vad, hur identifierar du det, alltså vad 
skulle jag bli då? 
 
Intervjuare 1 [00:19:15]: Nej jag vet inte. 
 
Talare 1 [00:19:16]: Jag har ju funderat på, alltså många, många vill ju återvända på något 
sätt till sin barndoms stad eller någonting, men jag är född i Linköping som jag sa, det är ju 
en stad som har förändrats radikalt sen jag växte upp. 
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Intervjuare 1 [00:19:34]: På vilket sätt då? 
 
Talare 1 [00:19:37]: Ja den är flera gånger större, eller flera gånger, den är en och en halv 
gånger så stor som den var, det var under 50 000 invånare, och när man dubblerar en stad så 
blir det ju, så förändras staden också rätt mycket va. Det har blivit, Göteborg, eller Linköping 
har väl vad jag vill kalla en stadskärna som inte riktigt är anpassad för stadens nuvarande 
storlek, den har liksom, staden har blivit större än vad stadskärnan så att säga mäktar med 
egentligen va. 
 
Intervjuare 1 [00:20:21]: Mm. Får man åka till Tornby eller någonting? 
 
Talare 1 [00:20:24]: Ja just. 
 
Intervjuare 1 [00:20:26]: [skrattar 00:20:26] 
 
Talare 1 [00:20:27]: Jo jo men det, Tornby är ju, det är definitivt inte, det kan man ju hitta var 
som helst. 
 
Intervjuare 1 [00:20:34]: Mm. 
 
Talare 1 [00:20:34]: Tornby, så att, jag har ingen, på det sättet har jag ju, vad ska jag säga, 
skurit av navelsträngen. Jag har inte på något sätt några känslor eller närhet dit. Det är länge 
sen jag var där också nu tänkte jag säga men, det var ju så länge min, min mamma levde. 
Tänkte jag säga, men det är också 25 år sen, eller drygt det till och med. 
 
Intervjuare 1 [00:21:06]: Mm. 
 
Talare 1 [00:21:07]: Sen hon gick bort. Mm. 
 
Intervjuare 1 [00:21:11]: Nej jag har inte heller något svar på vad en göteborgare är. Det är 
bara roligt att höra, vissa har ju väldigt, intervjuade en person förra veckan som hade en 
väldigt tydlig bild av en man i 40-årsåldern som tittar mycket på fotboll och Frölunda Indians, 
och han pratar mycket dialekt och, ja det fanns vissa såna här parametrar. 
 
Talare 1 [00:21:36]: Ja, jojo, men jag vet inte hur vanliga de är. 
 
Intervjuare 1 [00:21:39]: Nej, jag vet inte heller [skrattar 00:21:41] . 
 
Talare 1 [00:21:41]: [skrattar 00:21:41] Vill inte påstå att det är en speciellt vanlig alltså, 
person idag. Finns ju fortfarande naturligtvis såna, men det är ju inte de som präglar 
Göteborg längre, men däremot så kan man väl, alltså man har ju det här karaktärsdraget att 
det är lite, man kanske pratar lite så att säga friare, slänger käft lite grann sådär utan att man 
behöver känna varandra om man sitter, men jag tror inte, jag tror att det där håller på, det 
äkta göteborgska i den bemärkelsen håller nog på att utjämnas eller, ska säga, vad heter det, 
spädas ut på ett sätt som gör att Göteborg blir en ganska normal storstad. 
 
Intervjuare 1 [00:22:37]: Mm. Mm. Skulle du säga att det finns någon sorts göteborgsanda? 
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Talare 1 [00:22:46]: [skrattar 00:22:47] Ja, det finns ju den här göteborgsandan som man 
pratar om i tidningarna. 
 
Intervjuare 1 [00:22:56]: Vilken är det? 
 
Talare 1 [00:22:58]: Den man pratar om i tidningarna, det är ju så att säga i Göteborg stads 
förvaltning. Göteborgsandan. 
 
Intervjuare 1 [00:23:05]: Det låter inte som något positivt? 
 
Talare 1 [00:23:06]: Nej, det tycker jag inte att det är heller, och det, jag har ju funderat 
mycket på det eftersom så att säga det varit en del, av mitt yrkesliv va. Så, vad är det som 
har, och jag tror ju att det, så att säga, Göteborg är ju och har länge varit men är på väg att 
förändras nu också, eller håller på att förändras radikalt, men det var ju länge en bruksort, 
per definition så att säga, och i den meningen att så att säga att det var industrin, och 
arbetarrörelsen som dominerade. Och det, arbetarrörelsens idéer som länge har styrt, och 
det är väl egentligen, min tolkning är ju att så att säga, kraften i Folkets hus så att säga, och 
Metall, som i arbetarkommunen, det är, den har varit alldeles för dominerande. Och det är 
väl kanske en av anledningarna till att så att säga den här västlänksdebatten kan jag tänka 
mig, att förankringen är inte lika påtaglig idag, allt eftersom industriarbetena och 
fackföreningsrörelsen ute på arbetsplatserna minskar i, i omfattning va och därmed 
inflytande. Och det inflytandet innebär ju att, vad ska jag säga, den interna, den debatt som 
tidigare man klarade av när man var den dominerande rörelsen i staden så, den klarar man 
ju inte av, så att säga förankringen blir ju inte tillräckligt god, utan det är alldeles för få som 
blir med om besluten. 
 
Intervjuare 1 [00:25:15]: Är det en typ av göteborgsanda då? 
 
Talare 1 [00:25:19]: Ja, den är väl, det kan man väl säga att, alltså det, men det är ju inte, den 
är väl inte unik, för det, det är ju liksom snarare, den definitionen på en bruksort. 
 
Intervjuare 1 [00:25:42]: Mm. 
 
Talare 1 [00:25:43]: Att det är så att säga arbetarrörelsen som styr och arbetarrörelsens 
värderingar va. Och det, det har ju, i mångt och mycket är det ju det som spökar. Så det är ju 
fortfarande med, jag menar att vi har en sån kraftig dominans av miljonprogramsboenden 
och radhus och villahusboendet sker inte i Göteborg, utan det är i Lerum och Partille och 
Kungsbacka framför allt, men nu sprider det sig norrut också tänkte jag, Stenungssund och så 
vidare. Ale och upp. Mm. 
 
Intervjuare 1 [00:26:26]: Mm. Ja men det är intressant. Intressant att se var det tar vägen, 
när man omformulerar hela staden. 
 
Talare 1 [00:26:38]: Mm, ja, jo det är en utmaning och det, det är nog den mest spännande 
utmaningen tror jag att det här med byggandet. Att byggandet verkligen utformas så att det 
blir attraktivt, för alla grupper. 
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Intervjuare 1 [00:26:56]: Mm. 
 
Talare 1 [00:26:57]: Så att man inte bygger så att säga alltför slätstruket. Finns det ju, det är 
ju, jag vet inte, att, det här är ju något som intresserar mig, så att jag tittar, ska väl utnyttja 
de här tre kommande dagarna och gå på den här stadsutvecklingsseminarierna. 
 
Intervjuare 1 [00:27:24]: Mm. 
 
Talare 1 [00:27:25]: Och det, där är det ju, det intressanta är ju att få fram en, en 
stadsbebyggelse som är intressant och spännande va. Inte bara något som ger tak över 
huvudet så att säga, utan det måste bli något spännande av det, att jämföra med Oslo och 
Köpenhamn och sådär. Deras nybebyggelse är ju, vill jag påstå, så att säga mycket mer 
fantasifull och spännande på, och har helt andra kvaliteter, än vad det ser ut. Än så länge, 
det man har sett utav det som byggs, det är ju rätt traditionella fyrkantiga lådor. 
 
Intervjuare 1 [00:28:16]: Låter inte som att du har så jättehöga förhoppningar, på att det ska 
bli något fantasirikt? 
 
Talare 1 [00:28:22]: Nej jag ser inte så många tecken på det, om man säger så. 
 
Intervjuare 1 [00:28:29]: Nej, mm. 
 
Talare 1 [00:28:30]: Jag ser, alltså det, god arkitektur, det är, det är ju, jag menar Göran 
Johansson avskaffade ju stadsarkitekt, så vi hade, det var ju länge som Göteborg inte hade 
en stadsarkitekt alltså utan det, det visste man bäst i Folkets hus. Eller Göran Johansson 
visste det bäst, och det, det är ju ett, ett tecken på så att säga allt, som höll, ja, det är ett 
uttryck för ointresset utav god arkitektur och god, spännande samhällsbyggande va. Utan 
det, jag menar det, om vi tittar runt då, istället och tittar, han är ju, han var ju huvud, eller, 
drivande i bygget av operan. 
 
Intervjuare 1 [00:29:27]: Mm. 
 
Talare 1 [00:29:27]: Och det låg så att säga rätt i tiden att satsa verkligen på kulturen. Men 
man kan ju inte säga att det är en spännande byggnad som man har, vilket vi också har då så 
att säga, senare exempel på, både i Oslo och Köpenhamn där det har blivit kulturhus, eller 
alltså, arkitektoniska skapelser som är, ja som är en fröjd och uppleva och se och som berikar 
staden som ett smycke. 
 
Intervjuare 1 [00:30:02]: Mm. 
 
Talare 1 [00:30:03]: Och det, det är den typen utav, vi har ju några exempel, alltså 
Lindholmen har du ju Gert Wingårds Kuggen, du har andra, så att säga enstaka exempel, 
men de stora, det som byggs där ute är i form utav hyreshus på Lindholmen, det är ju inte 
speciellt fantasifullt eller, vill jag påstå inte har riktigt de kvaliteterna, det hade man på 
Eriksberg först, när man byggde Eriksbergskajen då, första husen där som byggdes så att 
säga i början på 90-talet eller slutet på 80 och början på 90-talet, och det var ju, det var en 
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omsorg i alla detaljer och, som skapar en miljö som är utöver det vanliga, men det, jag tror 
inte att det är så att säga, det är någonting som är, hur ska man uttrycka, jag tror att det, jag 
tror att det lönar sig i längden att satsa på den typen av bebyggelse. 
 
Intervjuare 1 [00:31:24]: Mm. Då ska man övertala folk om att det är värt att satsa på det 
också. 
 
Talare 1 [00:31:31]: Ja, alltså det, det här är en fråga som är ganska, mycket, för att säga 
mycket stor, jag tror väl att det, men jag tror att det behövs en medvetenhet ifrån 
kommunen, att verkligen vara angelägna i sina beställningar av vad man gör. För att annars 
är det ju byggtekniska motiv för att vara rationell i byggprocessen, alltså, gör att det är 
enkelt att bygga fyrkantiga lådor. Sen har man smyckat ut dem med lite balkonger hej och 
hå, men det är ändå inte så att säga riktigt den där, det är fortfarande fyrkantiga lådor. 
 
Intervjuare 1 [00:32:21]: Mm. Finns det något område i staden som du tycker extra mycket 
om, om man tänker arkitektoniskt? 
 
Talare 1 [00:32:33]: Ja som helhet så är det ju Eriksbergskajen. 
 
Intervjuare 1 [00:32:35]: Mm. 
 
Talare 1 [00:32:36]: Den är, den har riktigt höga kvaliteter alltså. Och har ju fått efterföljare 
på andra ställen, tänkte jag säga, lite som, de nästan kopierades ju nere i Helsingborgs 
hamnen man byggde, det här är lite sen, tio år senare, men det är ju de här, de har ju lite 
karaktär om du har sett husen där ute så att säga, ser nästan ut lite som kommandobryggor, 
och man ser, man ser tydligt en koppling till, till havet och sjön och, men det har också 
fantastiska innergårdsmiljöer, och alla har väl, de allra flesta lägenheterna har havsutsikt, 
man har ju så att säga gjort fasaderna så att man har burspråk som gör det möjligt att ha 
havsutsikt även om man bor en bit in och sådär. Så det, det har kvaliteter rakt igenom, inte 
bara utseendemässigt utan boendemässiga kvaliteter också i hela kvarteren Sen när man 
kom, nästa, och började bygga inåt Sannegårdshamnen då blev det byggprocessen som 
styrde utseendet. 
 
Intervjuare 1 [00:34:02]: Är det där du bor då, i ett sånt område? 
 
Talare 1 [00:34:06]: [skrattar 00:34:06] Ja jag bor i en fyrkantig låda ja. 
 
Intervjuare 1 [00:34:09]: [skrattar 00:34:10] Har du havsutsikt? 
 
Talare 1 [00:34:12]: Nej jag har vattenutsikt, över Sannegårdshamnen. 
 
Intervjuare 1 [00:34:17]: Ja. 
 
Talare 1 [00:34:18]: Ja. 
 
Intervjuare 1 [00:34:18]: Ja kan vara nog så trevligt. 
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Talare 1 [00:34:20]: Ja ja, jo då, jo men det är trevligt, det är ju lite liv och rörelse med båtar 
och, luftigt och fint är det, så det finns ju andra kvaliteter naturligtvis som är goda. Där ute 
finns ju inte minst kollektivtrafiken som ju är enastående. Så man bor, även om man pratar 
med en infödd göteborgare så är ju liksom, det är något, Hisingen är ju otänkbart va. Men, 
och så var det, jag bodde ju som jag sa, jag har bott här i tre och ett halvt år, men innan har 
jag ju bott inne i stan, och jag ville fortsätta bo i stan [skrattar 00:35:04]. 
 
Intervjuare 1 [00:35:05]: Mm. 
 
Talare 1 [00:35:05]: Men hittade liksom, eller konstaterade ju att där jag ville bo inne i stan, 
det, var prislägena sån att jag fick mycket, mycket mer för pengarna ute på Lindholmen eller 
Sannegården än vad man får inne i stan, så det håller ju på att ändras. 
 
Intervjuare 1 [00:35:28]: Det känns ju som att centrum liksom breder ut sig, det känns ju 
väldigt centralt att bo i Eriksberg idag. 
 
Talare 1 [00:35:35]: Mm, det är det också. Ja. Men alltså, har det ett annat exempel på, 
tänkte säga att motsatsen som är, man kan undra över så att säga hur, hur länge det håller 
och det är ju Kvillestaden om du vet var det är? 
 
Intervjuare 1 [00:35:56]: Mm. 
 
Talare 1 [00:35:56]: Det är ju högt och tätt och fyrkantigt, där känns inte som att det är ett 
sånt här område som kommer behålla sin, eller intresset och allt annat. 
 
Intervjuare 1 [00:36:14]: Nej. 
 
Talare 1 [00:36:15]: Jag menar vi, så nu är det ju, vad är det, 100, 130, 40, 50 år sen man 
byggde Vasastaden, och det är också något som fortfarande håller i allting, såhär 
kvalitetsmässigt, man kan ju gå där och titta på fasadutformningen och portar och allt 
möjligt och känna att det är njutbart. Man känner sig, alltså en stad, för mig, det är en, eller 
en god stad det är en stad där man känner sig bekväm, alltså man känner in att det här är ett 
gaturum som jag känner att jag har, jag känner mig trygg och bekväm i. Och för att det ska 
vara det så ska det vara liksom, variation. 
 
Intervjuare 1 [00:37:18]: Mm. 
 
Talare 1 [00:37:18]: Exempelvis. I, en viss småskalighet, men det ska också vara liv i husen, 
och emellan husen, och det där är ju något som man pratar om och eftersträvar, men frågan 
är om byggprocesserna nu, verkligen kan åstadkomma detta. När man ska bygga 2000 
lägenheter i Frihamnen på en gång så att säga, under några år, klarar man då att bygga, så 
varierat och på ett sådant sätt att du får in den där känslan. Man kan ju se det ute i Eriksberg 
och även Sannegården, att det har ju funnits ambitionen, så man har ju lite 
verksamhetslokaler i bottenplanet. 
 
Intervjuare 1 [00:38:13]: Mm. 
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Talare 1 [00:38:14]: Men det är ju svårt att få in verksamheter. 
 
Intervjuare 1 [00:38:16]: Ja, jo, så är det ju. 
 
Talare 1 [00:38:19]: För det måste ju finnas, det måste finnas en köpkraft också. Och där är, 
jag tror inte det är så enkelt som man, som man pratar, att verkligen nu få igenom en sån 
utveckling när man då helt plötsligt bygger flera 1000 lägenheter på samma ställe och att få 
en sån variation, att du kan känna att staden är befolkad va. 
 
Intervjuare 1 [00:38:52]: Mm. Blir ju spännande att se också vad som händer från andra 
hållet, jag tänker med Karlatornet och Karlastaden och det där som kommer breda ut sig på, 
där, där jag har mitt kontor och så, där på Polstjärnegatan. 
 
Talare 1 [00:39:09]: Jaha. 
 
Intervjuare 1 [00:39:09]: Får vi väl se, vart det tar vägen någonstans. 
 
Talare 1 [00:39:15]: [skrattar 00:39:16] Ja just det har, alltså du har kontor där? 
 
Intervjuare 1 [00:39:18]: Mm, vi har ju våra arkiv och samlingar på Hisingen. 
 
Talare 1 [00:39:21]: Mm, mhm, är det mittemot skolan eller? 
 
Intervjuare 1 [00:39:25]: Ja det ligger ju... 
 
Talare 1 [00:39:27]: På den sidan? 
 
Intervjuare 1 [00:39:28]: Ja det ligger ju mittemot Sibylla om du vet vart det ligger? 
 
Talare 1 [00:39:32]: Ja. 
 
Intervjuare 1 [00:39:33]: Och Ica Kvantum där och så har du ett Sibylla och så är det 
mittemot där. 
 
Talare 1 [00:39:36]: Mm 
 
Intervjuare 1 [00:39:37]: Så det ligger i farans riktning att det kommer hända någonting där 
[skrattar 00:39:41] . 
 
Talare 1 [00:39:42]: Att man kommer att riva det eller vad menar du? 
 
Intervjuare 1 [00:39:43]: Ja, det skulle jag väl gissa. Det är, vi får fortfarande vara kvar, men. 
 
Talare 1 [00:39:50]: Mm, vem är det som äger det då, det är staden? 
 
Intervjuare 1 [00:39:53]: Det är Wallenstam, är det väl. 
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Talare 1 [00:39:58]: Jaha, okej. 
 
Intervjuare 1 [00:39:59]: Som äger vårt i alla fall, det väl lite olika där. 
 
Talare 1 [00:40:02]: Jaha, ja, jaja, jo men det är ju ett förändringsområde, och det är klart, 
Karlastaden, ja. Ja. Det är ju, det återstår att se, där är det ju, där finns ju ambitionerna i alla 
fall, mycket påtagligt att göra någonting som är varierat, men jag är inte riktigt säker på att 
det är rätt skala [skrattar 00:40:31] . 
 
Intervjuare 1 [00:40:32]: Nej. 
 
Talare 1 [00:40:32]: Men det återstår att se, jag är lite negativ till den där, men mest, det 
mest negativa det tycker jag är stora exploateringen som är planerad vid centralstationen. 
Det tycker jag känns alldeles för tätt och högt. 
 
Intervjuare 1 [00:40:51]: Vad ingår, vad ingår i den, är det bostads, är det bostäder? 
 
Talare 1 [00:40:55]: Ja ambitionerna är såhär på planet att det ska vara hotell och kontor och 
bostäder om vartannat va. Men, mm. Återstår att se. 
 
Intervjuare 1 [00:41:07]: Mm. Ja det är bara vänta in resultaten. 
 
Talare 1 [00:41:11]: Mm. 
 
Intervjuare 1 [00:41:11]: Vi har varit inne på det lite grann, men finns det några platser som 
är speciellt viktiga för dig i Göteborg? Har vi pratat om vad du tycker är fint och trevligt, men 
om det finns något mer som du inte har nämnt? 
 
Talare 1 [00:41:27]: Ja viktigt är ju liksom, som betyder en del, det är ju parkerna. Med, alltså 
Delsjön är ju något som jag nämnde förut att jag är gärna ute och vandrar i, men även 
Slottsskogen och, är ju en jättetillgång va. Och sen är, sen kan man väl nämna ute vid kusten 
vid Saltholmen, Fiskebäck där är ju så att säga jättefina områden. Men pratar vi om de 
bebyggda områden så är ju, jag tycker ju att Göteborg har en fin innerstad. 
 
Intervjuare 1 [00:42:07]: Mm. 
 
Talare 1 [00:42:08]: Men, men där många platser inte är riktigt så väl tillvaratagna som de 
skulle kunna vara. Vet inte, nu, det håller ju på kanske att förändras, men det går sakta. Men 
det fanns ju, om du har tänkt på det så är det de här små torgbildningarna som finns, de är ju 
betydelsefulla. 
 
Intervjuare 1 [00:42:41]: Tänker du typ Grönsakstorget och Kungstorget eller? 
 
Talare 1 [00:42:45]: Ja, precis. Men också Harry Hjörnes plats och såna där ställen, de är ju 
mötesplatser och de är, men som Kungstorget och Grönsakstorget, de är ju bedrövliga 
parkeringsplatser idag. Och de, det skulle ju kunna vara så mycket mer. Det har, vi, nu börjar, 
har det ju blivit, de sista åren så att vi sitter ju nästan ute året om tänkte jag säga på 
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uteservering [skrattar 00:43:18], i den mån det tillåts va. Men det, alltså det är ju få, man har 
inte riktigt tagit till vara så att säga de fina söderlägen som man har i de här platserna. För 
att det, hela Kungstorget är ju fantastiskt egentligen med sitt söderläge och skulle ju kunna 
vara en jättefin plats om man tog bort parkeringarna och gjorde om ytan, och likadant 
Grönsakstorget. Det var ju när jag flyttade hit var det enda caféet i stan som hade ett 
söderläge var ju Cappuccino vid Kopparmärra. 
 
Intervjuare 1 [00:44:03]: Mhm [skrattar 00:44:04]. 
 
Talare 1 [00:44:05]: Ja men de andra, annars har det inte funnits några med söderläge 
egentligen. Sen har det förändrats lite grann, bankerna har flyttat ut och det har blivit annat, 
det här vid Harry Hjörnes plats ligger ju Condeco nu va, det var ju bara en bankfasad förut. 
Och det är också ett söderläge, men annars är det ju liksom få med söderläge. 
 
Intervjuare 1 [00:44:35]: Ja, det har jag faktiskt inte tänkt på. 
 
Talare 1 [00:44:35]: Nehej. Och vart söker du dig själv då när du ska ut och fika? 
 
Intervjuare 1 [00:44:41]: Ja, jag är ju en skuggperson [skrattar 00:44:46] . 
 
Talare 1 [00:44:47]: Du är en skuggperson [skrattar 00:44:48] . 
 
Intervjuare 1 [00:44:49]: Ja, så det här att hitta solen har inte varit min grej, men. 
 
Talare 1 [00:44:55]: Nej, men du söker ju värmen ändå på något sätt va? 
 
Intervjuare 1 [00:44:57]: Ja, kanske. Beror på, vad det är för årstid, men det var väldigt länge 
sen jag var ute och fikade faktiskt. När man jobbar här i det här huset så blir det ganska 
mycket Brogyllen om man ska köpa fika eller lunch eller sådär. 
 
Talare 1 [00:45:16]: Mm, men de har ju, det är ju ett dragigt hörn. 
 
Intervjuare 1 [00:45:19]: Mm, det är det faktiskt, det är mycket kollektivtrafik i hörnet också, 
det är väldigt svårt att komma över vägen överhuvudtaget. 
 
Talare 1 [00:45:25]: [skrattar 00:45:26] 
 
Intervjuare 1 [00:45:26]: Med livet i behåll. 
 
Talare 1 [00:45:27]: Det är ju en av de bättre caféerna, har det bästa utbudet tycker jag. 
 
Intervjuare 1 [00:45:34]: Ja, det är trevligt, det håller jag med om. De har bra luncher också 
tycker jag. 
 
Talare 1 [00:45:39]: Mm. Men det är inte riktigt det där piazzaläget. 
 
Intervjuare 1 [00:45:46]: Nej, nej det är ju inte, nej det kan man väl inte påstå [skrattar 
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00:45:50] faktiskt. 
 
Talare 1 [00:45:52]: [skrattar 00:45:52] Nej, nej precis, ja. 
 
Intervjuare 1 [00:45:55]: Ja. 
 
Talare 1 [00:45:56]: Ja men det finns, det finns ju en medvetenhet om stadens kanske ändå, 
det finns en driv, det finns mycket privata initiativ nu, och det, man får hoppas att det där är, 
att det sker förändringar, att det finns, det här med, jag tror att i det sammanhanget så tror 
jag ändå att Västlänken är av stor betydelse. För det talar om ändå att det finns, så att säga 
en utvecklingspotential i stan, det finns en, med utvecklingspotential så kommer 
investeringsviljan, och det, det kan man säga att liksom, att handeln dör säger en del kritiker, 
ja det är nog så att en del handel inte klarar av förändringarna. 
 
Intervjuare 1 [00:46:55]: Mm. 
 
Talare 1 [00:46:56]: Men det sker ju samtidigt stora förändringar av handelsytor, att det 
kommer in nya verksamheter av mer högvärdig verks, eller mer kapitalintensiva, eller dyrare 
produkter, så det blir lite mer exklusivt i centrum och sen får man åka, köra på postorder 
eller åka ut i Frölunda eller någon annanstans om man är, ska ha vanliga varor va. Men det, 
de här sker ju stora investeringar i hela Nordstan. Utveckling av ytorna, och det, jag menar 
när, det var väl nästan när, även när jag flyttade hit för 25 år sen var det ju bara 
verksamheter i bottenplan, eller i gatuplan, men idag är det ju både i källarplan och en 
våning upp som det är kommersiella ytor och lokaler, så att, jag vet inte hur, det måste ha, 
de kommersiella ytorna måste ha mer än fördubblats i Nordstan på de sista 15-20 åren, och 
det sker ju likadant förändringar då i hela den här ombyggnaden av NK nu och, är ju en så att 
säga kvalitetsmässig uppgradering. Det har ju andra här i hörnet, med Gumperts hörna som 
det heter, vet du var det är? 
 
Intervjuare 1 [00:48:25]: Ja, men det är väl här borta? 
 
Talare 1 [00:48:28]: Ja, precis. 
 
Intervjuare 1 [00:48:28]: Södra hamngatan och. 
 
Talare 1 [00:48:31]: Det är bara gamla göteborgare som vet annars, Gumperts hörna 
[skrattar 00:48:34], ja. 
 
Intervjuare 1 [00:48:34]: [skrattar 00:48:34] Jo där har jag. 
 
Talare 1 [00:48:36]: Det var länge sen Gumperts låg där. 
 
Intervjuare 1 [00:48:38]: Ja men det har jag stött på. Jag bemannar ju forskarsalen här uppe 
ibland, så då stöter man på ett och annat. 
 
Talare 1 [00:48:45]: Mm, ja där är det ju, ifrån att ha varit banklokal, bankkontor som är, så 
ska det ju in någon ny specialbutik där och. 
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Intervjuare 1 [00:49:02]: Okej, det visste jag faktiskt inte. 
 
Talare 1 [00:49:04]: Jo, om jag förstått det rätt så är det väl, ja jag vet inte vad det var, jag 
kommer inte ihåg, jag ska inte säga, men det, det är ju en uppgradering utav läget och, så 
visst sker det och det, för att det ska finnas, för att man ska fram investeringsvilligt kapital så 
måste ju staden visa på en utveckling. 
 
Intervjuare 1 [00:49:30]: Mm. 
 
Talare 1 [00:49:31]: Mm. Och där är det ju så att, Västlänken kommer ju innebära att du får 
så att säga lättare att ta dig hit ifrån storgöteborg, storregionen. 
 
Intervjuare 1 [00:49:46]: Tycker du att det är ett positivt projekt då med Västlänken? 
 
Talare 1 [00:49:49]: [skrattar 00:49:49] Ja. 
 
Intervjuare 1 [00:49:50]: [skrattar 00:49:51] Ja. 
 
Talare 1 [00:49:52]: Det tycker jag. Ja. 
 
Intervjuare 1 [00:49:53]: Ja men det är intressant, det känns som att det är en fråga som 
delar många. 
 
Talare 1 [00:50:01]: Ja, man kan, man kan i grunden ha olika uppfattningar, men för min del 
så är det ju, så tycker jag det är lite sorgligt, för debatten handlar mer om så att säga att man 
försöker slå varandra i huvudet med, med argument, och det är väl inte alltid att det, att det 
är den typen av argument som man använder i, ska man säga, riktigt bärande i förhållande 
till vad som är syftet med att uppnå. Att argumenten man hör det är ju att det ger ju inget 
för oss göteborgare, och då har man inte förstått så att säga vad det innebär i utvecklings, 
vad som driver utvecklingen framåt, utan det är ju så att säga för att affärer och företag ska 
satsa pengar så måste de ju se en framtid. Och ser man ingen tillväxt så är det ju lika med ett 
stillastående, och allt stillastående är tillbakagående. 
 
Intervjuare 1 [00:51:12]: Mm. 
 
Talare 1 [00:51:13]: Så att det, då försvinner investeringskapitalet. Så att det, de som pratar 
om att det, det förstör för barnbarn och allt möjligt sånt där, de har inte riktigt tror jag hajat 
den dynamiken. Och det, det tycker jag är tråkigt att det, ledande politiker inte riktigt har 
klarat av att lyfta fram. Istället har det ju blivit en debatt om att man ska gräva upp och sen 
ligger hela stan uppgrävd, javisst gör den det, men den kommer att ligga uppgrävd i två, tre, 
fyra år på olika ställen så, och sen är det ju återställt. 
 
Intervjuare 1 [00:51:58]: Mm. 
 
Talare 1 [00:51:59]: Och likadant är ju så att säga ett av de stora drivkrafterna var ju nåt, till 
de här motståndargänget var ju trädplan, ett gäng som heter trädplan, och det är klart att, ja 
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träd, träd lever och utvecklas och dör, och en del av, om 20 år så är det ingen som har någon 
idé om att man har missat såhär växtligheten och det gröna. Så det finns många 
konstigheter, sen det vet väl du som många andra att så att säga i den akademiska världen 
så bygger man ju på, all kunskapsutveckling bygger ju på ifrågasättande, måste man kunna, 
man måste kunna vara kritisk, men sen måste man också enas om vad som är sant och vad 
som inte är sant och. Så, och det är väl, jag tror ju att, trafikverket har lyckats mobilisera all 
den expertis som, som behövs för att kunna genomföra ett tryggt och säkert projekt. 
 
Intervjuare 1 [00:53:13]: Mm. Det känns som att du förklarar det bra och tydligt här, tycker 
jag. 
 
Talare 1 [00:53:19]: Ja [skrattar 00:53:20] . 
 
Intervjuare 1 [00:53:20]: Ja men det, det känns som att det ofta när man läser om 
Västlänken och så att det irrar bort sig i debatter och. 
 
Talare 1 [00:53:30]: Ja det irrar bort sig i detaljer. 
 
Intervjuare 1 [00:53:32]: Mm. 
 
Talare 1 [00:53:33]: Pratar ju, alltså en del, tyvärr är det ju så va, till och med ledande 
politiker som den här miljöpartisten nu, som blev demokrat för ett halvår sen eller vad det 
var, han tycker att ett skäl till att inte bygga Västlänken, det är att järnvägssystemet inte i 
övrigt är utbyggt till den kapacitet som Västlänken ska svälja. 
 
Intervjuare 1 [00:54:04]: Mm. 
 
Talare 1 [00:54:05]: Och då har man inte begripit alls hur man så att säga finansierar och 
bygger infrastruktur i Sverige, för att det, någonstans måste man börja, och ska man bygga 
ett sånt, ett nav eller bygga ett antal, det är ju fem ekrar i järnvägssystemet. 
 
Intervjuare 1 [00:54:31]: Mhm. 
 
Talare 1 [00:54:32]: Och ska man bygga ut kapaciteten på de här fem ekrarna då, så att man 
kan köra mycket fler tåg på dem, Västra stambanan och Boråsbanan, till Trollhättan- 
Vänersborg är ju utbyggt nu men, och söderut, Västkustbanan, så behövs, så måste man, då 
måste man ju bygga navet först, annars har man ju inget så att säga att fästa ekrarna i. Det, 
då är det ingen mening med den kapaciteten. Men så har det alltid, eller så finansieras 
infrastruktur i Sverige, att man finansierar det direkt ur budgeten och Västkustbanan har ju 
nu tagit snart 20 år att bygga va. Nej 20, 30 år, förlåt, 30 år, man började ju bygga i början på 
90-talet, dubbelspår på Västkustbanan, och, nu är man väl snart igång och bygger tunneln 
genom Hall, genom Varberg, och det är ju en av de sista pusselbitarna [skrattar 00:55:41]. 
Men det, det tar så lång tid. Så nu, nu får man ju förutsättningar för att kunna bygga ut 
järnvägssystemet och fortsätta investera, så att man får en bra bana till Borås och såhär. 
 
Intervjuare 1 [00:55:57]: Tror du att det finns en chans att de kan stoppa Västlänken, de som 
önskar det? 
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Talare 1 [00:56:05]: [skrattar 00:56:06] 
 
Intervjuare 1 [00:56:07]: Eller har det inte kommit för långt nu i planeringen? 
 
Talare 1 [00:56:12]: Jo jag tror och hoppas det, men… och jag, alltså, det är ju som med, 
politiska företrädarna för de gamla partierna, de säger ju liksom att det här är ju inte en 
fråga för, för kommunfullmäktige i Göteborg. Det är ju statens investering, så det är 
riksdagsbeslut som det handlar om. Och, jag tror väl att, på den grunden så tror jag väl inte 
att man kan förändra någonting. Men, jag tror ändå att det kan ställa till en viss oreda här. 
Men vad det blir, vet jag inte. 
 
Intervjuare 1 [00:57:01]: Nä, får vi se. 
 
Talare 1 [00:57:02]: Ja. Nej alltså jag tror ju, alltså, det finns ju juridiska formaliteter men det 
finns ju praktiska saker också. Jag vet inte hur många miljoner man redan har lagt ner. Sen så 
finns ju ett antal miljarder uppknutna i kontrakt med entreprenörer. Jag tror väl man har 
tecknat alla entreprenadkontrakten nästan. Åtminstone vad gäller bygget, sen är det är 
kanske, återstår ju kanske så att säga själva järnvägen och det där, inredningen av tunnlarna 
[skrattar 00:57:39]. Men så jag tror ju inte det, men jag känner ändå en viss oro för att man 
ska, på den politiska kompromissernas, vad man ska hitta på här i Göteborg. 
 
Intervjuare 1 [00:57:56]: Men då tänker jag, jag tänker med ditt intresse för stadsplanering 
och infrastruktur och, är det här något, en unik situation med Västlänken och Demokraterna, 
eller är det här något som händer då och då, har du någon uppfattning om det? 
 
Talare 1 [00:58:14]: Ja, den är väl unik så till vida att man har gått till val på att riva upp 
färdiga beslut. Sen har det ju, stora infrastrukturprojekt har ju, medför ju alltid en debatt. 
Och det tog ju lång tid att så att säga få fram Citybanan i Stockholm, och framför allt så att 
säga mellan Slussen och Centralstationen. Och det, det var ju lite kulturhus och grejor på 
gång som var, som diskuterades att det skulle ta skada och allt möjligt, och så gjorde man ju 
om proceduren, jag menar. Så på det stadiet har det ju varit stridigheter och många, 
Öresundsbron är ju ett annat exempel, som man stred om mycket och till och med, vad 
heter han, centerpartisten, Centerns ordförande, gick ju, han avgick väl, eller i vart fall 
ställde han, han var ju kraftigt motståndare till det, av miljöskäl. Han bedömde miljöskälen så 
att det skulle störa vattenströmningen i Öresund och därför skulle man, men idag finns ju 
ingen som, jag har aldrig sett någon rapport om att vattenföringen har förändrats eller. 
 
Intervjuare 1 [00:59:48]: Nej det kan man ju inte påstå att man har hört faktiskt. 
 
Talare 1 [00:59:51]: Nej. Och det är ju ingen som kunde tänka bort bron idag heller. 
 
Intervjuare 1 [00:59:55]: Nej det är väldigt svårt. Då skulle hela den här TV-serien Bron inte 
ha funnits heller. 
 
Talare 1 [01:00:00]: Ja [skrattar 01:00:02] Ja det är ju en sak, men alltså, om man ska koppla 
det tillbaks till Västlänken så är ju det, brobygget där nere var ju, alltså så den, avgörande 
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faktorn som jag har uppfattat, att Göran Johansson, la mank, la ner mycket politisk kraft till 
att få till stånd här västsvenska paketet, det var ju för att Malmös arbetsmarknadsregion 
hade ju vuxit om och blivit större än Göteborgs. Och med arbetsmarknadsregion, det är ju 
hur många som pendlar in till Malmö eller pendlar utifrån så att säga. Och det är ju, då är det 
liksom transportinfrastrukturen som det handlar om, man kan åka, det är klart att Malmö 
går inte över nationsgränsen så att säga till Köpenhamn, men skulle man räkna in 
Köpenhamn också så är det ju en megastad. Så det betyder ju jättemycket att, det var ju så 
att man blir lite orolig uppe i Stockholm till och med att det skulle ta över. 
 
Intervjuare 1 [01:01:21]: Mhm. 
 
Talare 1 [01:01:22]: Malmö-Köpenhamn liksom blev ju så kraftfullt i ett globalt perspektiv, 
och att, ja det är ju fortfarande Kastrup som är den största flygplatsen i Norden. Så de 
myntade, vad är det, vad hette det, östersjöregionen eller vad kallar man det? I vart fall det 
var ju liksom, man försökte lägga ihop Stockholm och Helsingfors och Sankt Petersburg, som 
en intressant så att säga, samling, befolkningskoncentration, precis som man har gjort här 
med Göteborg och Oslo egentligen. 
 
Intervjuare 1 [01:02:07]: Mm. 
 
Talare 1 [01:02:08]: Norrmännen är inte så lättflirtade. 
 
Intervjuare 1 [01:02:11]: Nej, inte riktigt samma resultat som Malmö-Köpenhamn kanske. 
 
Talare 1 [01:02:13]: [skrattar 01:02:14] Nej, verkligen inte, det är trögt alltså. De norska 
intressena. Även om de tar sig hit till Sverige, lägger sina, sin köpkraft här. I Strömstad, 
Göteborg och Liseberg, hamnar ju mycket norska pengar. 
 
Intervjuare 1 [01:02:37]: Ja det är intressant. 
 
Talare 1 [01:02:40]: Mm. 
 
Intervjuare 1 [01:02:41]: Mm. Nu har vi dragit över några minuter här på vår timme. 
 
Talare 1 [01:02:49]: Ja, du får väl stryka lite grann [skrattar 01:02:50] . 
 
Intervjuare 1 [01:02:51]: Nej jag tycker det var jätteintressant, det är ett intressant 
perspektiv med din stadsplaneringsbakgrund. 
 
Talare 1 [01:02:58]: Mm. 
 
Intervjuare 1 [01:02:58]: Mm. Ja. Det är inte så jättemånga som har pratat om Västlänken 
mig veterligen i de här intervjuerna. 
 
Talare 1 [01:03:04]: Nehej. 
 
Intervjuare 1 [01:03:04]: Det kunde man ändå tänka sig att någon skulle komma hit och vilja 
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prata om så aktivistiskt möjligtvis, men jag tror inte att det har hänt än. Får se om det 
kommer någon demokrat eller något. 
 
Talare 1 [01:03:18]: [skrattar 01:03:19] Frågade jag, på vilka grunder ni gjort urvalet tänkte 
jag, men det vet man inte, 100 personer det borde ju så att säga åtminstone vara 20 då som 
vill ta upp, om de är så aktiva motståndare. 
 
Intervjuare 1 [01:03:33]: Ja, precis, vi har tittat på statistik nu över Göteborg, när vi gör det 
här urvalet, men då, Västlänken står inte riktigt med som en parameter där. 
 
Talare 1 [01:03:44]: Nej nej det förstår jag ju, för någon sån intervju gjorde du ju inte vid 
intresseförfrågan, utan det var ju andra. Men har du ett snitt, eftersom det var ju så tydligt, 
det var ju dryga, vad fick de, Demokraterna fick 17 procent va. 
 
Intervjuare 1 [01:04:05]: Ja jag kommer inte ihåg den där exakta siffran, men det var ganska 
mycket. 
 
Talare 1 [01:04:07]: Ja, det var något sånt. 17 procent, men och sen var väl 
Sverigedemokraterna var ju också uttalat negativa mot Västlänken, de fick väl också några 
procent, så det är väl lite drygt 20 procent, om det nu kan vara 22, 23 eller något sånt som är 
så att säga uttalat i sitt val, i valet nu har gjort, givit uttryck för att det finns ett 
västlänksmotstånd, men då kan man å andra sidan säga att det är mer än 75 procent som 
har valt att stödja Västlänken. 
 
Intervjuare 1 [01:04:46]: Mm, så kan man se det, det är lätt att fokusera bara på nejsidan så 
att säga. 
 
Talare 1 [01:04:52]: Mm, precis. 
 
Intervjuare 1 [01:04:54]: Mm. Men känner du att du har något som du vill lägga till till 
intervjun om Göteborg eller om dig själv? 
 
Talare 1 [01:05:06]: Nej, alltså, det finns, man kan prata många timmar som [skrattar 
01:05:11] helst, men alltså det spännande är ju den internationalisering som sker med hela 
utvecklingen, det har, så alltså fordonsindustrin och det och, det som sker på Lindholmen 
kan man säga, även om det är Torslanda och Lundby och industrierna runt omkring, men det 
händer ju oerhört mycket spännande nu tycker jag, och det gäller för staden att ta vara på 
den potential som finns, och det, man känner sig verkligen internationell när man tar 
Älvsnabbaren [skrattar 01:05:59], det är nästan så det är unikt, man får gå när skolan slutar, 
när gymnasieskolan slutar för att höra några som pratar svenska nästan på färjan. Det är ju 
bara engelska och kinesiska eller vad det är, ja ut, i vart fall, och det är ju spännande. Sett i 
den kontexten i alla fall, så att säga. Sen är det, kommer man hit till Nordstan så är det andra 
typer av språk [skrattar 01:06:32] . Men där ute känns det bara, det känns, eftersom de 
representerar en kunskap, en utveckling, de man stöter på där ute och olika språken, man 
vet att det är något som ligger i forskningsspets och utvecklingsspets och, mm. Så jag tycker 
det, Göteborg är oerhört spännande. Men som sagt var, det gäller att man hänger med 
också med. 
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Intervjuare 1 [01:07:14]: Finns en del utmaningar låter det som? 
 
Talare 1 [01:07:16]: Ja, finns många utmaningar. Industrin driver en del men hela 
bostadssektorn och sen att skapa tillräckligt utrymme för, för kulturen också, och då menar 
jag inte den institutionella kulturen utan att ha så att säga den här mötesplatsen för alla de 
här människorna. De ska ju inte bara jobba, de ska mötas också, korsbefruktas, alltså 
[skrattar 01:07:49]. Och det är ju då de här goa platserna i stan och torgen då, men också 
andra typer av så att säga informella mötesplatser är viktiga. 
 
Intervjuare 1 [01:08:00]: Söderlägena. 
 
Talare 1 [01:08:01]: Mm. Ja, torgen och söderlägen, ja, ha. 
 
Intervjuare 1 [01:08:06]: Mm. Men om du känner dig nöjd så så stoppar jag nu. 
 
Talare 1 [01:08:11]: Mm, mm. 
 
 
 
[bandningen slutar] 
 


